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P R O T O K Ó Ł  Nr XLII/18 

 

 

z obrad czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji, która odbyła 

się w dniu 22 lutego 2018 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie.  

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Gabriela 

Staszkiewicz. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15
30

,  a zakończyła o godz. 22
00

. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              

i zapytania radnych. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania Komisji Rady i Klubów Radnych. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2017 

rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji w 2017 roku Gminnego Programu Poprawy 

Bezpieczeństwa - „Bezpieczny Cieszyn” na lata 2016-2020. 

9. Informacja na temat systemu komunikacji miejskiej i kosztów jego 

funkcjonowania oraz systemu komunikacji pasażerskiej. 

10. Funkcjonowanie Budżetu Obywatelskiego. 

11. Wybór jednostki miejskiej, w której prowadzony będzie budżet zadaniowy. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

12.1. przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w 2018 roku, 

12.2. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

12.3. ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady 

komunalne, 

12.4. zmiany uchwały Nr XXVII/256/16 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 

listopada 2016r. w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania 

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata na czas nieoznaczony, w tym zawierania umów, 

dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, 

12.5. zmiany uchwały nr VI/38/11 Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie warunków 

udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych, 

12.6. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu na czas nieoznaczony, 

12.7. zmiany uchwały nr XXXVI/383/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 

24 października 2013r. w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na 

terenie gminy Cieszyn oprócz gminnych jednostek budżetowych, 
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12.8. określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Cieszyn oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków i dworców, 

12.9. ustalenia opłat za korzystanie z dworca zlokalizowanego w Cieszynie przy 

ul. Hajduka, 

12.10. przyjęcia statutu dworca kolejowego w Cieszynie, 

12.11. przyjęcia regulaminu dostępu do dworca kolejowego w Cieszynie, 

12.12. określenia zasad nadawania nazw ulic, placów, parków, skwerów, rond 

i innych terenów obiektów publicznych położonych na terenie Miasta Cieszyna, 

12.13. zmiany uchwały Nr V/36/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 27 stycznia 2011 

roku w sprawie określenia wysokości i zasad wypłacania diet radnych, 

12.14. powołania doraźnej Komisji Rady Miejskiej Cieszyna ds. budowy nowych 

i modernizacji istniejących miejsc parkingowych,  

12.15. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2018 rok, 

12.16. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 

2018 – 2028. 

13. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. 

14. Oświadczenia i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

X  X  X 

 

 

 

Ad 1. 

 

Czterdziestą drugą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady Pani Gabriela Staszkiewicz. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.  

W sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady przywitała Burmistrza Miasta Cieszyna Pana Ryszarda Macurę, 

Z-cę Burmistrza Miasta Pana Aleksandra Cierniaka, Skarbnika Miasta Panią Alicję 

Dąbrowską, Radcę prawnego Pana Damiana Piątkowskiego, jak również wszystkich 

uczestników dzisiejszej sesji. 

Poinformowała, że obrady są nagrywane zarówno w formacie audio jak i video. 

 

Ad 2. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że na wniosek Klubu Radnych Cieszyński Ruch 

Społeczny z dnia 13 lutego 2018r., został wprowadzony do porządku obrad dzisiejszej sesji 

projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr V/36/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 27 

stycznia 2011 roku w sprawie określenia wysokości i zasad wypłacania diet radnych. 

Ponadto na wniosek Klubu Radnych POROZUMIENIE z dnia 14 lutego br., do porządku 

obrad wprowadzono projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady Miejskiej 

Cieszyna ds. budowy nowych i modernizacji istniejących miejsc parkingowych. 
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Zwróciła się z pytaniem, czy ktoś chciałby zgłosić zmiany, bądź uzupełnienia do 

zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Marek Szczypka w imieniu Komisji 

złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XXXVI/383/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 października 2013r. w sprawie 

wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących 

żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy Cieszyn oprócz gminnych jednostek 

budżetowych. Komisja proponuje powrócenie do dyskusji nad projektem uchwały po 

uzyskaniu odpowiedzi od władz gmin, do których wystosowano pisma w sprawie 

partycypacji w kosztach utrzymania dzieci spoza Cieszyna, które obecnie uczęszczają do 

Żłobków Miejskich w Cieszynie. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Cieszyński Ruch Społeczny Bartosz Tyrna złożył wniosek 

o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr V/36/11 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 27 stycznia 2011 roku w sprawie określenia wysokości 

i zasad wypłacania diet radnych, gdyż pojawiły się głosy o wprowadzenie jeszcze 

dodatkowych zmian w przygotowanym dokumencie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wycofanie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/383/13 Rady Miejskiej Cieszyna z 

dnia 24 października 2013r. w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce na terenie gminy Cieszyn 

oprócz gminnych jednostek budżetowych. 

 

Wniosek o wycofanie w/w projektu uchwały Rada przyjęła 18 głosami. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wycofanie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr V/36/11 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 27 

stycznia 2011 roku w sprawie określenia wysokości i zasad wypłacania diet radnych. 

 

Wniosek o wycofanie w/w projektu uchwały Rada przyjęła 19 głosami. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w związku z przyjęciem obu zgłoszonych 

wniosków o zmianę porządku obrad, zmienia się numeracja punktów od 12.8 do 12.16. 

 

 

Ad 3. 

 

Do protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej Cieszyna uwag nie zgłoszono, tym samym protokół 

z dnia 25 stycznia 2018 roku został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Nikt z zaproszonych gości nie wyraził chęci zabrania głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 

Ad 5. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Andrzej Surzycki przedstawił interpelacje, wnioski 

i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych złożone 
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w okresie między sesjami – wg rejestru od numeru BRM.0003.769.2018 do numeru 

BRM.0003.778.2018. 

 

Państwo Radni kolejno ustosunkowywali się do otrzymanych odpowiedzi. 

 

Treść w/w interpelacji, wniosków i zapytań radnych wraz z odpowiedziami, dostępna jest na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 6. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Janina Cichomska przedstawiła interpelacje, wnioski 

i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania Komisji Rady oraz Klubów 

Radnych. 

Poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych złożyła wnioski w sprawie: 

- opracowania projektu  programu „Profilaktyka zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego 

(HPV) wśród dziewcząt w 13. roku życia”, jak również programu „Profilaktyka i wczesna 

diagnostyka astmy oraz chorób alergicznych u dzieci”, 

- finansowego wsparcia przeznaczonego na zakup profesjonalnego sprzętu dla Koła 

Ratownictwa PCK przy Oddziale Rejonowym w Cieszynie. 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała także, że Komisja Finansów złożyła wniosek 

o wystąpienie do Zarządu Powiatu Cieszyńskiego z prośbą o analizę i akceptację 

proponowanego połączenia ul. Wiślańskiej z ul. Słowiczą, zaś do Gminy Hażlach o analizę 

i akceptację proponowanego połączenia ul. Zamarskiej z ul. Cieszyńską w Zamarskach. 

Ponadto powiedziała, że Klub Radnych „POROZUMIENIE” złożył wnioski w sprawie: 

-  funkcjonowania kempingu „Olza” 

- opracowania warunków dostępności przestrzeni publicznej dla wszystkich, do celów 

projektowych. 

 

Przewodniczący  Komisji oraz Klubów Radnych ustosunkowali się udzielonych przez 

Burmistrza Miasta odpowiedzi. 

 

Ad 7. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – Informacja 

o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2017 rok. Przywitała 

przybyłych gości, których kolejno poprosiła o zabranie głosu. 

 

Komendant Straży Miejskiej Kazimierz Płusa dokonał wprowadzenia do dyskusji na temat 

stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w naszym mieście, przedstawiając również 

sprawozdanie z działalności za rok 2017 (Informacja wraz ze sprawozdaniami 

poszczególnych placówek stanowi załącznik do protokołu). 

 

Pytania do Komendanta Straży Miejskiej zadawali: Przewodnicząca Rady Gabriela 

Staszkiewicz oraz  Państwo Radni: Irena Kwaśny, Krzysztof Herok, Bartosz Tyrna. Radny 

Janusz Kołder odczytał tekst wystąpienia na temat pracy Straży Miejskiej w Cieszynie. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Cieszynie Jacek Bąk przedstawił sprawozdanie 

z działalności placówki oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na 

terenie Cieszyna w 2017 roku. 
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Sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do Informacji przedłożonej przez Komendanta Straży 

Miejskiej w Cieszynie. 

 

Pytania do Komendanta Powiatowego Policji zadawała Przewodnicząca Rady Gabriela 

Staszkiewicz oraz Radny Adam Swakoń. 

 

Dyrektor Naczelny Cieszyńskiego Pogotowia Ratunkowego Jan Kawulok zapoznał zebranych 

z działalnością placówki w roku 2017, jak również udzielał odpowiedzi na pytania Państwa 

Radnych. Radny Adam Swakoń na ręce Dyrektora złożył szczególne podziękowania 

wszystkim pracownikom cieszyńskiego Pogotowia Ratunkowego za ich oddaną, trudną pracę. 

 

Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie Ryszard Kukuczka 

przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa powiatu cieszyńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za rok 2017. Dokument stanowi załącznik nr 3 do Informacji o stanie 

bezpieczeństwa w Cieszynie za 2017 rok. 

 

Na pytania skierowane do Z-cy Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej przez 

Przewodniczącą Rady Gabrielę Staszkiewicz oraz Radnych: Krzysztofa Pszczółkę, 

Krzysztofa Heroka, Stanisława Pońca odpowiedzi udzielał Komendant Kukuczka oraz 

Burmistrz Miasta Ryszard Macura. 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Cieszynie Teresa Wałga przedstawiła działania 

placówki, skierowane na zachowanie bezpieczeństwa sanitarnego i poprawę zdrowia 

publicznego w powiecie cieszyńskim w 2017 roku. Ocena stanu sanitarnego Miasta Cieszyna 

w roku 2017 stanowi załącznik nr 5 do Informacji przedłożonej przez Komendanta Straży 

Miejskiej w Cieszynie. 

 

Pytania do Inspektora Sanitarnego w Cieszynie zadawała Wiceprzewodnicząca Rady Janina 

Cichomska oraz Państwo Radni: Krzysztof Pszczółka, Marek Szczypka oraz Irena Kwaśny. 

     
 

Ad 8. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad –

Sprawozdanie z realizacji w 2017 roku Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa - 

„Bezpieczny Cieszyn” na lata 2016-2020. 

 

Komendant Straży Miejskiej Kazimierz Płusa przedstawił materiał pisemny, stanowiący 

załącznik do protokołu. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad 9. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – Informacja 

na temat systemu komunikacji miejskiej i kosztów jego funkcjonowania oraz systemu 

komunikacji pasażerskiej. 
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Bartosz Tyrna zwrócił uwagę, że przedłożona informacja jest bardzo ogólna, spodziewał się 

czegoś dużo więcej, stąd ma kilka pytań. Na podstawie przedłożonych danych wyliczył, że do 

każdej osoby, która porusza się komunikacją miejską w Cieszynie, dopłacamy 1,93 zł. 

Brakuje informacji w jaki sposób Spółka planuje poprawić swoją kondycje w zakresie 

przewozów, ponieważ na początku kadencji zaplanowaliśmy w budżecie dopłaty 

w wysokości ponad 2 mln zł, w tegorocznym budżecie ta kwota przekracza już 2 mln 800 tys. 

zł i tak naprawdę nie wiemy co Spółka planuje, aby w jakiś sposób wpływać na koszty, czy 

też na  atrakcyjność przejazdów, która spowodowałaby wzrost przychodów. Drugie pytanie 

dotyczyło kosztów funkcjonowania dworca. Powiedział, iż pojawiła się tylko informacja 

o kosztach jego funkcjonowania, brakuje danych na temat skali przewidywanych przychodów 

jakie Spółka planuje osiągnąć z tytułu zarządzania węzłem przesiadkowym. Zapytał, jakie 

przychody są spodziewane z tego tytułu, przy założonej stawce w proponowanej uchwale. 

Ponadto zwrócił się z pytaniem, jakie będą koszty  funkcjonowania systemu elektronicznego, 

czy też koszty funkcjonowania poszczególnych linii na podstawie wykonywanych 

wozokilometrów.  

 

Burmistrz Miasta potwierdził, że informacja ma charakter ogólny, ale oczywiście można 

przygotować materiał bardziej szczegółowy. Niektóre informacje były przekazywane 

w sprawozdaniach z działalności Spółek i dlatego wyszedł z założenia, że tym razem nie 

chodzi o powielenie tych informacji. Poprosił Prezesa ZGK Sp. z o.o.  o odniesienie się 

w kilku punktach do kosztów związanych z funkcjonowaniem Działu Transportu. 

 

Prezes ZGK Sp. z o.o. Józef Szyguda powiedział, że na dzień dzisiejszy Spółka robi 

wszystko, aby ograniczać koszty, zarówno osobowe, bieżące, inwestycyjne, jak również inne 

koszty rodzajowe, które trzeba ponosić w ciągu roku. Odnosząc się do roszczeń 

pracowniczych powiedział, że chcąc je spełnić tylko w stosunku do pracowników jednego 

wydziału, w  ciągu roku daje to dodatkową kwotę 230 tys. zł. Nawiązując do taboru 

autobusowego stwierdził, że łącznie mają one przejechane 1 mln km i zaczynają się naprawy 

główne napędów tych autobusów. Koszt zakupu 1 autobusu wynosi około 800 tys. zł. 

Z uwagi na to, że byli przedsiębiorstwem wewnętrznym, ich możliwości zwiększania 

przychodów w komunikacji miejskiej są ograniczone. Zaledwie w 20% może być 

prowadzona działalność komercyjna. Wszystkie wykonywane przychody wpływają na 

zmniejszenie różnicy pomiędzy przychodami i kosztami. Ponadto poinformował, że 

wystosowano do Urzędu Skarbowego prośbę o wyjaśnienie, czy na dzień dzisiejszy, gdy od 

1 stycznia br. mają podpisana umowę z Gminą, dotacja do komunikacji miejskiej jest 

obciążona dodatkowymi kosztami, podatkiem VAT. 

 

Burmistrz Miasta w uzupełnieniu dodał, że Spółka ma ograniczone możliwości pozyskiwania 

dodatkowych dochodów, bo zaledwie do 20%, co zawsze będzie swego rodzaju barierą. 

Poinformował, że udało się pozyskać środki finansowe z gmin ościennych – od Gminy 

Zebrzydowice 103 tys. zł, zaś od Gminy Hażlach 70 tys. zł. Są to środki, które mogą być 

przeznaczone na dotację celową, czyli do komunikacji miejskiej. Dodał, że niestety spada 

nam liczba osób płacących za bilety. 

 

Prezes ZGK Sp. z o.o. Józef Szyguda potwierdził, że co roku obserwujemy kilkuprocentowy 

spadek ilości przewożonych pasażerów. W roku 2017 przewieziono 1,5 mln pasażerów, 

z czego około 30% jest zwolnionych z opłaty. Powiedział, że Spółka stara się, aby 

uatrakcyjnić transport komunikacją miejską, jak również wykorzystać potencjał warsztatowy 

jaki posiada Spółka. Wspomniał, że wykonują również usługi na zewnątrz – naprawa 

pojazdów ciężarowych, ale priorytetem jest naprawa autobusów komunikacji miejskiej. 



7 
 

Dodał, że Spółka ma podpisaną stałą umowę z TAURON -em, że wszystkie pojazdy tej firmy 

mają możliwość korzystania z myjni samochodowej, za odpowiednią kwotę.  

 

Burmistrz Miasta poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału Strategii i Rozwoju Miasta 

Arkadiusza Skowrońskiego, aby ustosunkował się do pozostałych pytań zadanych przez 

Radnego Bartosza Tyrnę. 

 

Arkadiusz Skowroński poinformował, że dworzec z zasady nie jest po to aby zarabiać, ale 

żeby służyć mieszkańcom. Koszty jakie zostały oszacowane, to środki zapewnione budżecie 

Miasta na poziomie ponad 503 tys. zł. Na ta kwotę składa się zakup energii – prawie 115 tys. 

zł, koszty związane z różnymi usługami, remontami, zarządzaniem, bieżąca działalnością – 

380 tys. zł, usługi telekomunikacyjne – 4 tys. zł, ubezpieczenie – 3 tys. zł. Odnosząc się zaś 

do przychodów powiedział, że główną pozycją będą dochody z wynajmu powierzchni pod 

działalność gospodarczą w obiekcie historycznym. W budżecie Miasta założono wpływy 

z tego tytułu na poziomie 127 tys. zł. Drugą podstawową opłatą, która będzie pobierana od 

firm wykonujących usługi transportu zbiorowego, to będzie opłata za wjazd na teren dworca, 

(zgodnie z projektem uchwały 1,10 zł za każdy wjazd). Przewidywane wpływy to około 75 

tys. zł. Powiedział, że niestety w budynku parterowym mamy bardzo ograniczone możliwości 

prowadzenia działalności komercyjnej, gdyż tam mogą być prowadzone tylko działania 

wspierające funkcję obsługi podróżnych, tj. kiosk, bankomat, biletomaty. Wpływy z tego 

tytułu zaplanowano bardzo ostrożnie, gdyż prawdopodobnie będą to niewielkie kwoty. 

 

Bartosz Tyrna zapytał, czy środki zaplanowane w budżecie Miasta w ramach zlecenia zostaną 

przekazane do ZGK Sp. z o.o.? 

 

Arkadiusz Skowroński odpowiedział, że wszystkie wydatki są ponoszone z budżetu miasta 

i wszystkie dochody również będą wpływać do budżetu miasta. Poinformował ponadto, że 

zaplanowano około 64 tys. zł dochodów z tytułu refakturowania mediów, ponieważ zakup 

energii jest ustalony na poziomie 115 tys. zł i firmy które będą miały lokale w tym budynku 

będą musiały nam zwrócić część tych środków. 

 

Bartosz Tyrna zapytał ile osób przewidzianych jest do obsługi transportu. 

 

Prezes ZGK Sp. z o.o. Józef Szyguda odpowiedział, że na dzień dzisiejszy trudno określić 

docelowo ilu pracowników konkretnie będzie potrzebnych. Powiedział, że będą chcieli 

połączyć pewne funkcje osób pracujących w Dziale Transportowym z funkcjami na terenie 

węzła przesiadkowego. Na pewno będzie potrzebna dodatkowa osoba do obsługi kasy 

biletowej, osoba do sprzątania dworca, konserwator. Dodał, że co do innych specjalistów do 

wykonywania doraźnych napraw i remontów, to są w stanie zapewnić we własnym zakresie. 

 

Z-ca Burmistrza Miasta Aleksander Cierniak nawiązując do Systemu Dynamicznej Informacji 

Pasażerskiej powiedział, że w okresie trwałości będzie obsługiwany przez firmę, natomiast 

naturalnym jest, że będziemy chcieli go rozwijać. 

 

Arkadiusz Skowroński powiedział, że konfiguracja systemu informatycznego i serwerów jest 

tak zaplanowana, że mogą być dołączane kolejne usługi miejskie, typu opłaty parkingowe, 

opłaty za obiekty użyteczności publicznej.  

 

Irena Kwaśny zapytała jak kształtują się stawki wynajmu 1 m2 pomieszczeń w części 

historycznej dworca. 
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Z-ca Burmistrza Miasta Aleksander Cierniak odpowiedział, że jeśli chodzi o restaurację, to 

stawka wyjściowa wynosi 2350 zł netto za 75 m2 powierzchni gastronomicznej, zaś za 

powierzchnie biurowe na I piętrze budynku historycznego, liczące 125 m2, stawka wyjściowa 

którą zaproponowano to 1800 zł za całość. 

 

Bartosz Tyrna nawiązał do informacji z działalności spółek jaką Rada otrzymała na sesję 

w czerwcu ubiegłego roku. Wg danych udostępnionych przez ZGK Spółkę z o.o. nie można 

się dowiedzieć na temat tego, jak wygląda w Spółce sytuacja w zakresie transportu 

zbiorowego. Zaproponował, aby na następną sesję jeszcze raz przygotować rzetelną 

informację, w rozłożeniu na klika lat. 

 

Burmistrz Miasta poprosił o sprecyzowanie tych pytań na piśmie, ponieważ na wiele z nich 

już były udzielane odpowiedzi, m.in. w ramach studium transportowego. 

 

Bartosz Tyrna zadeklarował, że zgłoszone pytania przygotuje i przekaże na piśmie. 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby wszelkie pytania dotyczące systemu komunikacji 

miejskiej i kosztów jego funkcjonowania, składać w Biurze Rady Miejskiej. 

 

 

Ad 10. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad – 

Funkcjonowanie Budżetu Obywatelskiego. 

 

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Miasta Arkadiusz Skowroński poinformował, że 

przedstawiony został Państwu Radnym materiał pisemny, temat był omawiany na 

posiedzeniach komisji, zapytał zatem, czy ma omawiać dokument, czy Państwo radni mają 

pytania do tego dokumentu. 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby w drugim tygodniu marca zorganizować spotkanie 

radnych poświęcone tematowi budżetu obywatelskiego, na którym radni przedstawiliby  

swoje sugestie do przyszłorocznej edycji. 

 

Arkadiusz Skowroński w uzupełnieniu dodał, że weszła w życie nowelizacja ustawy 

o samorządzie gminnym, która wprowadziła budżet obywatelski. Wskazała ona, że 

w miastach na prawach powiatu jest on obowiązkowy. Powiedział, że są już pewne ramy 

budżetu obywatelskiego, pewne warunki muszą być spełnione, musi zostać podjęta stosowna 

uchwała. 

  

 

Ad 11. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad –  Wybór 

jednostki miejskiej, w której prowadzony będzie budżet zadaniowy. 

 

Burmistrz Miasta powiedział, że biorąc pod uwagę sprawność organizacyjną poprosił, aby na 

początek wskazać którąś z mniejszych jednostek.  
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Krzysztof Pszczółka powiedział, że Komisja Finansów przyjęła wniosek, aby jednostką, 

w której będzie realizowany budżet zadaniowy był Miejski Zarząd Dróg, ale 

w ograniczonym zakresie, tj. w zakresie remontów, napraw, inwestycji związanych 

z remontem i naprawą chodników i jezdni. 

 

Burmistrz Miasta powiedział, iż rozumie, że decyzja już zapadła, chociaż mamy „prostsze”  

jednostki, w którym moglibyśmy budżet zadaniowy wprowadzić. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że wraz z Radcą Prawnym ustaliła, że na następną 

sesję Rady Miejskiej zostanie przygotowany stosowny projekt uchwały w tej sprawie. 

Zapytała, czy Pan Burmistrz ma jakąś inną propozycję? 

 

Burmistrz Miasta odpowiedział, że zdecydowanie łatwiej i przejrzyściej dla nas wszystkich 

byłoby sięgnąć do jednostki jaką jest Dom Spokojnej Starości, czy do którejś z instytucji 

kultury, które są bardziej „zwarte” księgowo, łatwiejsze do przeliczenia. W przypadku dróg 

i chodników to liczenie, zważanie na używane materiały. Dla osób niespecjalizujących się 

w budownictwie drogowym, ten projekt może być bardziej skomplikowany.  

 

Z-ca Burmistrza Miasta Aleksander Cierniak wspomniał, że przewiduje się powołanie zespołu 

konsultacyjnego z udziałem radnych Rady Miejskiej, którzy są wnioskodawcami. Pełna 

współpraca i pełne odebranie intencji pozwoli nam uniknąć nieodpowiedniej wobec założeń 

tej uchwały, pracy. Poprosił o efektywne podejście do tematu. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że zwróci się do Przewodniczących Klubów Radnych 

o wskazanie kandydatów do pracy we wspomnianym  zespole konsultacyjnym. 

 

Ad 12. 

Ad 12.1. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Cieszyn w 2018 roku. 

Poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska 

Krzysztofa Wantuloka o stanowisko do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w 2018 roku. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami. 

 

Ad 12.2. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
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Poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę oraz Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej Krzysztofa Wantuloka o stanowiska do w/w projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Finansów opowiedziała się za 

utrzymaniem dotychczasowej stawki 10,30 zł od osoby miesięcznie w przypadku, kiedy 

odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny. Kwotę 22,70 zł od osoby 

miesięcznie w przypadku, kiedy odpady komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób 

selektywny, Komisja proponuje przyjąć zgodnie z propozycją. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Krzysztof Wantulok 

poinformował, że Komisja zajęła dokładnie takie samo stanowisko jak Komisja Finansów. 

 

Wiesław Kluz zwrócił uwagę na fakt, że ceny za odbiór odpadów komunalnych nie były 

podnoszone od 3 lat, stąd opowiedział się za przyjęciem uchwały zgodnie z przedłożoną 

propozycją, gdyż może się kazać, że za rok Rada będzie musiała tą stawkę podnosić np. aż do 

kwoty 13,00 zł od osoby.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Janina Cichomska w pełni poparła głos Radnego Wiesława Kluza. 

Przypomniała, że Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 6 marca 2017 roku, zmienione 

zostały jednostkowe stawki opłaty za umieszczanie odpadów na składowiskach, co wpływa 

istotnie na stawki opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów, na podstawie których Gmina 

rozlicza się z wykonawcą świadczącym usługę. Tym samym Gmina będzie musiała zapłacić 

więcej, musielibyśmy zatem z czegoś zrezygnować, ograniczyć wydatki. Dodała, że na budżet 

rodzinny nie będzie to miało aż tak wielkiego znaczenia, zaś dla budżetu Miasta – ogromne.  

 

Krzysztof Herok stwierdził, iż zakładamy wzrost ilości odpadów komunalnych, zaś dane 

mówią zupełnie coś innego. Przypomniał dyskusję z 2015 roku, kiedy mówiło się, że 

najgorsze będą pierwsze lata, a potem nastąpi spadek ilości śmieci, co właśnie obserwujemy. 

Dodał, że martwi fakt, iż gdzieś ten system weryfikacji składania deklaracji jest coraz bardziej 

niedoskonały.  

 

Z-ca Burmistrza Miasta Aleksander Cierniak powiedział, że na obu posiedzeniach Komisji 

temat był szczegółowo przedstawiony, Państwo radni otrzymali odpowiedzi na wszystkie 

zadawane pytania. Poprosił jednakże Pana Naczelnika Wydziału OŚR o zabranie głosu. 

 

Aleksander Dorda odnosząc się do masy zakładanych odpadów komunalnych powiedział, że 

przyjęto wagę 14 tysięcy ton. Stwierdził, iż nawet zakładając, że ostatni rok powtórzy się 

w roku bieżącym, to bardzo drastycznie wzrosły stawki za tonę odpadów. W roku bieżącym 

nie powtórzymy tych samych kosztów. Stwierdził, że o ile w roku 2017 za odpady zmieszane 

płaciliśmy 464 zł za tonę, to obecnie zapłacimy 529 zł za tonę. Takie są stawki przetargowe. 

Nie zmieni się ilość płatników, zaś koszty będą większe. Odnosząc się do składanych 

deklaracji powiedział, że opierają się na uczciwości mieszkańców. Wg analizy jest bardzo 

dużo osób zameldowanych w Cieszynie, ale tutaj nie zamieszkują. System opiera się na 

deklarowanym zamieszkaniu, a nie zameldowaniu. Różnice występują w różnych gminach, 

Cieszyn nie jest tutaj wyjątkiem. 

 

Krzysztof Herok zapytał, czy jest jakiś akt prawny, który mówi, że gmina nie może dopłacać 

do tej gospodarki odpadami? Czy dostaliśmy takie wytyczne np. podczas kontroli Regionalnej 

Izby Obrachunkowej? 
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Burmistrz Miasta odpowiedział, że jest taki akt prawny, który zobowiązuje gminę do tego, 

aby system się bilansował, natomiast rzeczywiście nie nakłada terminu bilansowania. Jeżeli 

gmina nie podejmuje działań zmierzających do bilansowania się systemu, to popełnia błąd. 

Dzisiaj Państwo będziecie świadomie podejmować decyzję, że powiększacie zadłużenie 

miasta. Jeżeli mieszkańcy miasta nie zapłacą tego w opłacie za odbiór odpadów, zapłacą to 

w innym wymiarze, albo nie dostaną innych świadczeń. Tak to będzie wyglądać, bo te 

pieniądze skądś trzeba wziąć. Dotychczas 2 mln 300 tys. zł wzięliśmy z budżetu gminy i nie 

wydaliśmy na inne, być może potrzebne cele. Teraz prawdopodobnie dołożymy do tego 1 mln 

zł aby pokryć ten deficyt i nie wydać na inne cele.  

 

Krzysztof Pszczółka powiedział, że biorąc pod uwagę ostatnie trzy lata, to średnio dopłata 

wynosiła 300 tys. zł. Należy wyraźnie podkreślić, że ostatni rok prawie nam się zbilansował. 

Mamy kwotę tylko - 7.941 zł. Po naszej poprawce, przy złożeniu, które zostało nam 

zaproponowane, w tym roku przychody do budżetu byłyby w wysokości 800 tys. zł, 

a w przyszłym roku 1,5 mln zł. Powiedział, iż uważają, że taka podwyżka byłaby trochę 

niesprawiedliwa, tym bardziej biorąc pod uwagę miejscowość z którą możemy się 

porównywać – Skoczów, która płaci do 2020 roku za odpady segregowane 9,90 zł. Dlatego 

uspokajając Panią Wiceprzewodniczącą Rady, do systemu wpłynie prawie 500 tys. zł, 

a w przyszłym roku 1 mln zł. Ponadto trochę martwi Komisje Finansów sytuacja, w której 

robimy przetarg na 1 rok. Zaproponował, aby robić przetargi na dłuższy okres czasu, wtedy 

też będziemy mieć bezpieczniejsze propozycje zmian cen. 

 

Stanisław Pońc przychylił się do propozycji znacznego zróżnicowania stawek dla osób 

segregujących i niesegregujących śmieci, aby w ten sposób przekonać społeczeństwo do 

segregowania odpadów komunalnych. 

 

Burmistrz Miasta stwierdził, że obowiązująca uchwała również różnicuje stawki. Osoby 

segregujące śmieci płaca 10,30 zł od osoby, zaś niesegregujące ponad 19 zł od osoby. 

 

Stanisław Pońc zapytał jak procentowo wygląda ilość osób segregujących śmieci. 

 

Aleksander Dorda odpowiedział, że ponad 80% mieszkańców naszego miasta zadeklarowało 

segregację odpadów komunalnych. 

 

Wiesław Kluz stwierdził, że nawet dla rodzin wielodzietnych nie byłaby to aż taka duża 

różnica w opłatach, około 10 zł w skali miesiąca.     

 

Krzysztof Pszczółka podtrzymał wniosek Komisji Finansów, aby  w paragrafie 2 punkcie 

1) w miejsce kwoty 12,00 zł wpisać kwotę 10,30 zł, zaś kwotę 22,70 zł pozostawić bez zmian. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Komisji Finansów. 

 

Rada 14 głosami za, przy 4 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się, przyjęła wniosek 

o zmianę kwoty 12,00 zł na 10,30 zł. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej 

opłaty, wraz z przyjętą zmianą zapisu. 
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W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami, przy 5 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 12.3. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na 

których powstają odpady komunalne. 

Poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę oraz Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej Krzysztofa Wantuloka o stanowiska do w/w projektu 

uchwały. 

 

Obie Komisje opowiedziały się za przyjęciem w/w projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

przypadku nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.4. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXVII/256/16 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 listopada 2016r. w sprawie określenia 

zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata na czas nieoznaczony, w tym zawierania 

umów, dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

Poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę oraz Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej Krzysztofa Wantuloka o stanowiska do w/w projektu 

uchwały. 

 

Obie Komisje opowiedziały się za przyjęciem w/w projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata na czas 

nieoznaczony, w tym zawierania umów, dzierżawy lub najmu po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 15 głosami. 

 

Ad 12.5. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/38/11 

Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek 

procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych. 

Poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę oraz Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej Krzysztofa Wantuloka o stanowiska do w/w projektu 

uchwały. 

 

Krzysztof Pszczółka przestawił pozytywną opinię Komisji Finansów. 
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Krzysztof Wantulok powiedział, że Komisja Gospodarki Komunalnej na posiedzeniu 

zwracała uwagę na kilka nieruchomości, w stosunku do których w dalszym ciągu miałyby 

mieć zastosowanie przepisy niniejszej uchwały. 

 

Burmistrz Miasta poprosił o 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutowa przerwę w obradach. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Burmistrz Miasta w formie autopoprawki zaproponował wykreślenie w paragrafie 

1. następujących nieruchomości wymienionych w proponowanym zapisie ustępu 3: 

„ul. Górny Rynek 11, ul. Wyspiańskiego 5, ul. Wyższa Brama 11, 17, 29, 31 i 31A, 

ul. Zamkowa 5, 7, 18”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 15 głosami. 

 

Ad 12.6. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu na czas 

nieoznaczony. 

Poprosiła o stanowisko do omawianego projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pana Krzysztofa Wantuloka. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu na czas nieoznaczony. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.7. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Cieszyn 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków i dworców. 

Poprosiła o stanowisko do omawianego projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pana Krzysztofa Wantuloka. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, których 
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właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Cieszyn oraz warunków i zasad korzystania z 

tych przystanków i dworców. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.8. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie 

z dworca zlokalizowanego w Cieszynie przy ul. Hajduka. 

Poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę oraz Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki Komunalnej Krzysztofa Wantuloka o stanowiska do w/w projektu 

uchwały. 

 

Obie Komisje opowiedziały się za przyjęciem w/w projektu uchwały. 

 

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z dworca zlokalizowanego w Cieszynie 

przy ul. Hajduka. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.9. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  przyjęcia statutu dworca 

kolejowego w Cieszynie. 

Poprosiła o stanowisko do omawianego projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pana Krzysztofa Wantuloka. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Bartosz Tyrna zwrócił się z pytaniem, dlaczego w projekcie uchwały mówi się o dworcu 

„kolejowym”. 

 

Arkadiusz Skowroński odpowiedział, że dworzec jest dworcem kolejowo-autobusowym, tzn. 

jest dla transportu kolejowego i transportu drogowego. Ustawa o transporcie kolejowym 

wymaga, aby dworce, które pełnią funkcje dworca kolejowego miały statut i regulamin 

udostępniania dla przewoźników. Uchwała zatem dotyczy statutu dworca kolejowego, nie 

mniej jednak jest to dalej dworzec dwufunkcyjny. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu 

dworca kolejowego w Cieszynie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.10. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  przyjęcia regulaminu dostępu 

do dworca kolejowego w Cieszynie. 
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Poprosiła o stanowisko do omawianego projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Pana Krzysztofa Wantuloka. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.11. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  określenia zasad nadawania 

nazw ulic, placów, parków, skwerów, rond i innych terenów obiektów publicznych 

położonych na terenie Miasta Cieszyna. 

Poprosiła Przewodniczącą Komisji Urbanistyki, Strategii i Ochrony Zabytków Panią Irenę 

Kwaśny o stanowisko do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że Komisja Urbanistyki, Strategii i Ochrony 

Zabytków przyjęła wniosek, aby w załączniku do projektu uchwały w punkcie 8 podpunkcie 

1) na końcu zdania dodać wyrażenie „…i Polski”. Ponadto Komisja wnioskuje, aby 

punkt 9 przyjął następujące brzmienie:   

„Każdy projekt uchwały o nadaniu lub zmianie istniejącej nazwy na nową może nastąpić 

wyłącznie po przeprowadzeniu konsultacji”. 

 

Burmistrz Miasta zaproponował drobne przeredagowanie tekstu, aby wyrażenie „…może 

nastąpić…” zastąpić wyrażeniem „…może zostać poddany pod głosowanie…” 

 

Irena Kwaśny przychyliła się do propozycji zgłoszonej przez Burmistrza Miasta. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Komisji Urbanistyki, Strategii 

i Ochrony Zabytków, aby w załączniku do projektu uchwały w punkcie 8 podpunkcie 1) na 

końcu zdania dodać wyrażenie „…i Polski”, zaś punkt 9 przyjął brzmienie „Każdy projekt 

uchwały o nadaniu lub zmianie istniejącej nazwy na nową może zostać poddany pod 

głosowanie wyłącznie po przeprowadzeniu konsultacji”. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

nadawania nazw ulic, placów, parków, skwerów, rond i innych terenów obiektów publicznych 

położonych na terenie Miasta Cieszyna, wraz z przyjętym wnioskiem. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 18 głosami. 

 

Ad 12.12. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  powołania doraźnej Komisji 

Rady Miejskiej Cieszyna ds. budowy nowych i modernizacji istniejących miejsc 

parkingowych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Janina Cichomska zgłosiła wniosek, aby w dniu dzisiejszym w/w 

projektu uchwały nie głosować, ponieważ Pan Burmistrz  przedstawił nowe koncepcje 
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rozwiązań komunikacyjnych, propozycje stworzenia nowej infrastruktury drogowej i może 

warto byłoby zakres działania komisji poszerzyć o te tematy. 

 

Krzysztof Herok zgłosił wniosek przeciwny. Skoro jest nowa koncepcja rozwiązań 

komunikacyjnych, to komisja będzie miała już na czym pracować. 

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, kto z Państwa Radnych jest za tym, aby 

w dniu dzisiejszym rozpatrzyć i poddać pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 

Za rozpatrzeniem i głosowaniem w/w projektu uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 

4 Radnych było przeciwko, zaś 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatur do pracy w Komisji doraźnej. 

 

Remigiusz Jankowski zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja 

Surzyckiego oraz Radnego Janusza Kołdera. 

 

Obaj Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Grażyna Pawlita zgłosiła kandydaturę Wiceprzewodniczącej Rady Janiny Cichomskiej, która 

wyraziła zgodę na kandydowanie. 

   

Wiceprzewodnicząca Rady Janina Cichomska zgłosiła kandydaturę Radnej Grażyny Pawlity, 

która wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Krzysztof Herok zgłosił kandydaturę Radnej Ireny Kwaśny oraz Radnego Bolesława Zemły. 

 

Oboje Państwo Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie poszczególne kandydatury zgodnie 

z kolejnością zgłoszeń. 

 

Za kandydaturą Radnego Janusza Kołdera głosowało 17 Radnych, 1 Radny wstrzymał się od 

głosu, 

Za kandydaturą Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Surzyckiego głosowało 17 Radnych, 

1 Radny wstrzymał się od głosu, 

Za kandydaturą Wiceprzewodniczącej Rady Janiny Cichomskiej głosowało 17 Radnych,  

Za kandydaturą Radnej Grażyny Pawlity głosowało 17 Radnych, 1 Radna wstrzymała się od 

głosu, 

Za kandydaturą Radnej Ireny Kwaśny głosowało 17 Radnych, 1 Radna wstrzymała się od 

głosu, 

Za kandydaturą Radnego Bolesława Zemły głosowało 17 Radnych, 1 Radny wstrzymał się od 

głosu. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  powołania 

doraźnej Komisji Rady Miejskiej Cieszyna ds. budowy nowych i modernizacji istniejących 

miejsc parkingowych, wpisując w paragrafie 1 projektu uchwały następujące nazwiska: 

Janusz Kołder, Andrzej Surzycki, Janina Cichomska, Grażyna Pawlita, Irena Kwaśny, 

Bolesław Zemła. 
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W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 17 głosami. 

 

Ad 12.13. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2018 rok. 

 

Burmistrz Miasta wniósł o uwzględnienie autopoprawki do w/w projektu uchwały, która na 

posiedzeniu Komisji Finansów została przez Panią Skarbnik Miasta Alicję Dąbrowską 

omówiona. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę 

o stanowisko.  

 

Krzysztof Pszczółka przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów do projektu uchwały 

w sprawie  zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2018 rok, wraz z autopoprawką. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna na 2018 rok, wraz z autopoprawką. 

 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 17 głosami. 

 

Ad 12.14. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2018 – 2028. 

 

Burmistrz Miasta wniósł o uwzględnienie autopoprawki również do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Finansów Krzysztofa Pszczółkę 

o stanowisko.  

 

Krzysztof Pszczółka przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Miasta  Cieszyna na lata 2018 – 2028 

wraz z autopoprawką. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna na 2018 rok, wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 16 głosami. 

 

 

Ad 13. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 

- Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między sesjami. 

 

Do przedłożonego materiału pisemnego nie zgłoszono pytań. 
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Ad 14. 

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych  chciałby złożyć 

oświadczenie. 

 

Radny Bartosz Tyrna w imieniu Klubu Radnych Cieszyńska Inicjatywa Społeczna złożył 

oświadczenie związane z faktem, iż do dnia dzisiejszego nie otrzymali żadnych propozycji 

cenników, które Rada będzie musiała przyjąć w terminie czerwcowym. Poprosił 

o przedstawienie harmonogramu przekazywania poszczególnych propozycji, z obawy na to, 

że możemy po prostu nie zdążyć z przygotowaniem stosownych uchwał. 

Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Bolesław Zemła podziękował Radzie z podjęcie uchwały w sprawie powołania 

doraźnej Komisji Rady Miejskiej Cieszyna ds. budowy nowych i modernizacji istniejących 

miejsc parkingowych. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła następującą korespondencję skierowaną do Rady 

Miejskiej Cieszyna: 

1. Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach przesyła uchwały z dnia 2 lutego br.  

dotyczące opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Miasta Cieszyna 

wynikającej z planowanych i zaciągniętych zobowiązań, jak również opinii 

o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w uchwale budżetowej Miasta 

Cieszyna na 2018 rok. 

2. Dyrektor Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Bielsku-Białej przesyła 

uchwałę Państwowej Komisji Wyborczej z dnia 5 lutego br. w sprawie wytycznych 

i wyjaśnień dotyczących podziału jednostek samorządu terytorialnego na okręgi 

wyborcze. 

 

Ustalono, że spotkanie Sekretarza Miasta z Radnymi Rady Miejskiej poświęcone 

dyskusji na temat podziału miasta na okręgi wyborcze odbędzie się dnia 27 lutego br. 

o godz. 16.00. 

 

3. Dyrektor  oraz  Rada  Instytutu  Muzyki przesyłają poparcie dla wniosku złożonego 

przez Fundację im. Józefa Świdra o nadanie jednej z ulic, placów lub skwerów na 

terenie Miasta Cieszyna imienia wybitnego, polskiego kompozytora Profesora Józefa 

Świdra. 

4. Burmistrz Miasta przesyła kopię pisma, będącego odpowiedzią na list skierowany 

do Ministra Zdrowia, w związku z trudną sytuacją Zakładów Opiekuńczo-

Leczniczych prowadzonych przez Zgromadzenie Sióstr Miłosierdzia św. Karola 

Boromeusza i Fundację św. Elżbiety Węgierskiej.  

5. Burmistrz Miasta przekazał do wiadomości Rady Miejskiej korespondencję 

w sprawie przejęcia przez Gminę Cieszyn nieruchomości przylegających do 

Cmentarza Komunalnego w Cieszynie, w zamian za jedną spośród wymienionych 

w piśmie, gminnych nieruchomości.  

6. Burmistrz Miasta na wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przesyła informację 

dotyczącą realizacji imprez organizowanych dla dzieci i młodzieży podczas 

tegorocznych ferii zimowych na terenie Cieszyna. 

7. Mieszkanka Cieszyna złożyła skargę na działania Straży Miejskiej, która w obecnym 

sezonie grzewczym, już trzykrotnie przeprowadzała w mieszkaniu skarżącej,  

kontrolę w zakresie przestrzegania i stosowania przepisów o ochronie środowiska.  
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8. Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej Cieszyn-Pastwiska zwraca się z prośbą 

o wyasygnowanie z budżetu Miasta odpowiedniej kwoty na zakup średniego 

samochodu pożarniczego dla tamtejszej jednostki. 

9. Burmistrz Świdnika zaprasza na XXVII Konferencję Zdrowych Miast Polskich pn. 

„Zdrowie a zagrożenia współczesnego świata”, która odbędzie się w dniach 16-18 

maja br. w Świdniku. 

10. Dyrektor Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Jaworznie zaprosił przedstawicieli 

Gminy Cieszyn do udziału w obserwacji egzaminu gimnazjalnego w dniach 18,19 i 20 

kwietnia br. Prosi się o wytypowanie 2 przedstawicieli Rady Miejskiej jako 

obserwatorów na w/w egzamin. 

11. Przewodniczący NSZZ ”Solidarność” przy ZGK Sp. z o.o. w Cieszynie wnioskują 

o udzielenie informacji o wysokości rozdysponowania środków przeznaczonych przez 

Gminę Cieszyn na dofinansowanie transportu publicznego, ze wskazaniem jakie 

kwoty zostały przewidziane na podwyżki płac pracowników. 

12. Burmistrz Miasta przesyła uaktualnione opisy flagi, herbu oraz pieczęci urzędowej 

Miasta Cieszyna, do ewentualnego wykorzystania w przygotowywanym projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Cieszyna. 

13. Przewodniczący Rady Powiatu Cieszyńskiego zaprasza na XL sesję Rady Powiatu, 

która odbędzie się dnia 27 lutego br. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa 

Powiatowego. 

14. Sesja Rady Miejskiej w miesiącu marcu odbędzie się wyjątkowo nie w ostatni 

czwartek miesiąca,  lecz w czwartek 22 marca br. o godz. 15.30. 

 

Burmistrz Miasta zaprosił wszystkich zebranych do wzięcia udziału w obchodach 

Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych. O godzinie 10.00 w sali sesyjnej Ratusza 

odbędzie się wykład, a następnie złożenie kwiatów pod tablicą pamiątkową, mieszcząca się 

na II piętrze Urzędu Miejskiego  w Cieszynie.  

 

Z-ca Burmistrza Miasta przedstawił informację na temat aktualnej sytuacji prawnej dawnych 

fabryk „Las” oraz „Cieszyńska Drukarnia Wydawnicza”. W przypadku dawnej fabryki Las 

została złożona skarga na wycenę nieruchomości, Sąd oddalił tą skargę, strona skarżąca ma 

uzupełnić braki formalne i złożyć ją ponownie. Niestety wydłuża to w sposób nieoczekiwany 

przez nas całą procedurę. Jeśli chodzi o Cieszyńską Drukarnię Wydawniczą, zlecono wycenę 

nieruchomości, biegły rzeczoznawca potwierdził, że jest w trakcie prac, natomiast nie jest 

w stanie podać kiedy operat szacunkowy będzie gotowy. 

 

Ad 13. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca Rady Gabriela Staszkiewicz zamknęła 

obrady czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VII kadencji. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

Protokołowała      Przewodnicząca Rady Miejskiej Cieszyna 

                 

Jolanta Fajkis                   Gabriela Staszkiewicz           

                               


